

GAODENG NONGYE JIAOYU



辽宁省一级期刊

高等農業教育

Higher Agricultural Education

ISSN 1002-1981



0.5>

9 771002 198002

2016 · 5

辽宁省一级期刊
《中国期刊网》全文收录期刊
《中国学术期刊(光盘版)》全文收录期刊
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
《中国核心期刊(遴选)数据库》来源期刊
中文科技期刊数据库收录期刊

目 录

高等农业教育(双月刊)

MU LU 2016年第5期(总299期)

主 管:全国高等农业教育研究会
主 办:沈阳农业大学
编 辑:《高等农业教育》编辑部
地 址:沈阳市沈河区东陵路120号
邮 编:110161
电 话:(024)88487051
传 真:(024)88487051-215
<http://hae.sau.edu.cn>
E-mail:cnae@vip.163.com

编委会

名誉顾问:

潘懋元 周远清 张宝文 毛达如
孙 翔
顾 问:
林蕙青 白金明 刘长江 韩惠鹏
李忠云 周应祺 罗锡文 王广忠
靳占忠

主 编:刘广林

副主编:张 艳(常务)

主编助理:杨思尧

编 委(以姓氏笔画为序):

丁忠民 王恬 王启明 王慧敏
邓良基 石鹏建 卢向阳 申书兴
叶民 叶春海 兰思仁 吕杰
朱岩 向梅梅 刘艳 刘广林
刘卫东 刘贵友 许亚东 孙永华
孙守钧 杜晓林 李天来 李水山
李双群 李国杰 李恩经 李崇光
杨思尧 吴伯志 何松林 应义斌
张 艳 张国琛 张晓根 张敬尊
张景林 陈 光 陈凤秀 陈创夫
陈国宏 林万龙 周兆德 赵 忠
赵正洲 赵兴绪 赵春明 赵垦田
秦智伟 郭长华 郭智奇 蒋锦标
韩文瑜 程备久 程裕东 傅泽田
虞聪达 廖 明 潘晓华 戴洪义

刊名题字

出版发行:高等农业教育杂志社
国外发行:中国国际图书贸易集团有限公司(北京399信箱)
印刷:沈阳中科印刷有限责任公司
刊号:ISSN 1002-1981
CN21-1088/G4

高校领导论坛

“6+1”辅导员队伍精培工作法的实践探索
——以山东农业大学为例 朱莉 王群 许盈等(3)

教育发展研究

文科专业应用性的内涵特点与增强路径研究 张兄武 徐银香(7)
农业历史文化与高等农业院校中国精神培育 尹北直(12)
论高职院校博雅教育的缺失及其对策 张怀南 杨成(16)
加强教风学风建设,提升独立学院办学水平 吴春蕾(20)
“互联网+”助力高等教育信息化改革新蓝图——智慧校园
..... 李天亚(25)

人才与队伍建设

高校教师学术失范的表象、实质与归因研究
..... 梁钢 梁红 许祥云(29)
SERVQUAL 在教师教学质量评价中的应用
..... 陈慧 晋素灵 王曜(35)
教育学视域下高校教师思政教育成效探析 王国超(40)

教育教学管理

水产养殖专业核心课程全英语授课的国际化探索
——以“水产动物营养与饲料学”本科课程为例
..... 吴旭干 李嘉尧 黄旭雄等(44)
产学研用结合加强农业院校食品卫生与营养学专业建设的思考
..... 肖贵平 郑宝东 张怡(50)
医学类独立学院校、医、企三方联动的应用型人才培养模式探讨
——基于南京医科大学康达学院“豪森班”的案例研究
..... 赵丹 张慧(54)

课程与教学

慕课混合教学法在“食品生物化学”课程中的实践与探索
..... 潘永贵 黎寿英(58)
转动课堂教学模式在实践教学中的应用 黄元春(62)

学生工作

法治视角下提升高校学生管理水平的思考与探索
..... 吴冬梅 许文静(66)

农业院校本科生学业困难帮扶体系的构建与实践

武天骄 孙超(70)

地方高校大学生成才文化建设的探索

——以H学院为例 沈健 王荣德 吴佳丽(74)

农科大学生法律意识现状与教育对策

——以内蒙古农业大学农科专业学生为例

张红梅 张星杰 赵宝平等(78)

学位与研究生教育

地方农业院校研究生教育质量保证体系的研究与构建

高雪梅 于旭蓉 邓长辉等(82)

博士学位论文双向匿名评审的实证分析

——基于浙江大学农学盲评结果的统计分析

吴晓晶 袁熙贤(87)

全日制农业推广硕士教学与培养现状调查与分析

——以江南大学农村与区域发展领域为例

李俏 王建华(92)

基于微学习时代的研究生英语教学 李晶 纪卫宁(96)

基于“健康第一，终身体育”理念下的硕士研究生体育教育迫切性刍议

闫晓军 张晓凤 刘艳红等(100)

高等职业教育

高等职业院校课堂教学质量评价的现状分析与对策研究

——以北京农业职业学院机电工程学院为例 杨学坤(105)

基于部门绩效考核的高职院校中层干部绩效考核评价机制研究

——以盐城工业职业技术学院为例 邵癸(109)

企业经营理念在高职院校系部管理中的应用探索 王国东(113)

高职院校服务地方型园艺技术专业建设初探

——以湖州职业技术学院为例 王柱国 杜俊 周丽霞(116)

比较教育

英国工程远程教育质量保障的经验及启示

——以英国开放大学工程远程教育为例 王正东(120)

韩国“农业第六产业化”规划人培训事业对我国的启示

金光春 单忠纪 季颖等(125)

封二、封三：沈阳农业大学农业水土工程学科带头人——迟道才教授

Higher Agricultural Education

(Bimonthly)

No. 5, 2016 (Total 299)

Sponsor:

National Higher Agricultural Education Research Association
Shenyang Agricultural University

Edited by:

Editorial Department of
Higher Agricultural Education

Address:

No. 120 Dongling Road
Shenhe District, Shenyang

Post Code: 110161

Tel: (024)88487051

E-mail: cnhae@vip.163.com

Chief Editor:

Liu Guanglin

Executive Deputy Chief Editor:

Zhang Yan

Assistant of Chief Editor:

Yang Siyao

声 明

本刊已许可中国学术期刊(光盘版)电子杂志社在中国知网及其系列数据库产品中以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。作者文章著作权使用费与本刊稿酬一并支付。作者向本刊提交文章发表的行为即视为同意我部上述声明。

四封设计:杨思尧

版式设计:杨思尧

英文责编:吕淑霞

HIGHER AGRICULTURAL EDUCATION

(BIMONTHLY)

No. 5 ,2016 (Total 299)

MAIN CONTENTS

Practice and exploration on the “6 + 1” training method for the counselor team ——A case of Sandong Agricultural University <i>Zhu Li, Wang Qun and Xu Ying et al.</i> (3)
Research on the connotation characteristics and the enhanced path to the application of liberal arts majors <i>Zhang Xiongwu, Xu Yinxian</i> (7)
History and culture of Agriculture along with the cultivation of Chinese spirit in Higher Agricultural Institutions <i>Yin Beizhi</i> (12)
Deficiency and countermeasures of liberal arts education at the vocational school <i>Zhang Huainan, Yang Cheng</i> (16)
Strengthening the construction of teaching and learning spirit to improve the level of independent colleges <i>Wu Chunlei</i> (20)
Research on appearance, essence and attribution of university teachers' academic anomie <i>Liang Gang, Liang Hong and Xu Xiangyun</i> (29)
The application of SERVQUAL in teachers' teaching quality evaluation <i>Chen Hui, Jin Suling and Wang Yao</i> (35)
Exploration on the internationalized whole English teaching for the Aquaculture specialty core courses —— A case of the undergraduate course of “Aquatic Animal Nutrition and Feed Science” <i>Wu Xugan, Li Jiayao and Huang Xuxiong et al.</i> (44)
The only way for the development of independent colleges by strengthening the applied talents cultivation ——A case of “Haosen class” construction at Kangda College affiliation with Nanjing Medical University <i>Zhao Dan, Zhang Hui</i> (54)
Practice and exploration on the MOOC mixed teaching method for “Food Biochemistry” <i>Pan Yonggui, Li Shouying</i> (58)
Thinking and exploration on improving the college student management level from the rule of law <i>Wu Dongmei, Xu Wenjing</i> (66)
Survey and countermeasures on legal consciousness in agricultural university ——A case of students majoring Agricultural Science at Inner Mongolia Agricultural University <i>Zhang Hongmei, Zhang Xingjie and Zhao Baoping et al.</i> (78)
Research and construction of the quality assurance system for graduate education at the local agricultural university <i>Gao Xuemei, Yu Xurong and Deng Changhui et al.</i> (82)
An empirical analysis on the bidirectional anonymous doctoral dissertation review ——Statistical analysis based on the results of anonymous evaluation for Agricultural Science at Zhejiang University <i>Wu Xiaojing, Yuan Xixian</i> (87)
Investigation and analysis on the teaching and training situation of full-time Masters of Agricultural Extension ——A case of the field of Rural and Regional Development at Jiangnan University <i>Li Qiao, Wang Jianhua</i> (92)
Present situation analysis and countermeasure research on the evaluation of classroom teaching quality in Higher Vocational colleges ——Take the School of Mechanical and Electronic Engineering at Beijing Vocational College of Agriculture as an example <i>Yang Xuekun</i> (105)
Research on the performance evaluation system for the middle-level cadres at Higher Vocational Colleges based on department performance evaluation ——A case of Yancheng Vocational Institute of Industry Technology <i>Shao Gui</i> (109)
Exploration on the enterprise idea's application in Departments' management at Higher Vocational Colleges <i>Wang Guodong</i> (103)
Quality Assurance and Enlightenment of Distance Education on Engineering in UK ——A case of the distance education on Engineering in UK open university <i>Wang Zhengdong</i> (120)
The enlightenments of the planner training of the “Sixth Industry of Agriculture” in Korea to China <i>Jin Guangchun, Shan Zhongji and Ji Ying et al.</i> (125)

高等農業教育

双月刊

双月刊

国内外发行
Public Distribution

刊号: ISSN 1002—1981
CN21—1088/G4

邮政编码: 110161
Post Code: 110161

2016年10月出版
国内定价: 20.00元